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                                                                           Protokół nr II/2016                                                projekt 
Z XIX Sesji Rady Gminy Zawonia 

z dnia 29.03.2016 r. 

XIX Sesja Rady Gminy Zawonia rozpoczęła się o godz. 15.30 w Sali widowiskowej Gminnego Ośrodka 

Kultury i Biblioteki w Zawoni.  

Przewodniczący Rady Gminy Zawonia Pan Marek Michałowski na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z 

dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym otworzył XIX Sesję Rady Gminy Zawonia. 

Przewodniczący przywitał przybyłych na Sesję Radnych, Panią Wójt, Sołtysów, pracowników Urzędu 

Gminy, przedstawicieli prasy oraz Mieszkańców Gminy Zawonia. 

Przewodniczący stwierdził, że w Sesji uczestniczy 12 Radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada 

Gminy Zawonia może obradować i podejmować prawomocnie uchwały. 

Ze względu na chwilowe spóźnienie Radnego Bałuka w Sesji ostatecznie uczestniczyło 13 Radnych 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek dzisiejszej Sesji: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy Zawonia odbytej w dniu 11 lutego 2016 r.  

4. Informacja Wójta Gminy Zawonia. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zawonia. 

6. Wnioski i zapytania mieszkańców. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) Nr XIX/112/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zawonia na 2016 r.; 

2) Nr XIX/113/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 

3) Nr XIX/114/2016 w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz   

      Wsparcia Komendy Wojewódzkiej Policji we Wrocławiu; 

4) Nr XIX/115/2016 w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorsko- 

    restauratorskie przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na terenie  

    Gminy Zawonia; 

5) Nr XIX/116/2016 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami  

    bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  
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    Zawonia w 2016 r.; 

6) Nr XIX/117/2016 w sprawie zaopiniowania wniosku Regionalnej Dyrekcji  

    Lasów Państwowych we Wrocławiu o uznanie lasów położonych na terenie  

    Gminy Zawonia i będących w zarządzie Nadleśnictwa Milicz za ochronne; 

7) Nr XIX/118/2016 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do programu  

    Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim przez sołectwa Czachowo,     

    Grochowa, Trzęsowice, Sucha Wielka, Pęciszów i Głuchów Dolny; 

8) Nr XIX/119/2016 w sprawie zmiany Uchwały nr XVI/93/2015 Rady Gminy Zawonia z dnia 22 

grudnia 2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji o gruntach i deklaracji na 

podatek rolny i leśny oraz wzorów formularzy, informacji o nieruchomościach i deklaracji na 

podatek  

od nieruchomości. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 

Zamknięcie Sesji. 
Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy Zawonia odbytej w dniu 11 lutego  

2016 r.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce wnieść poprawki lub uzupełnienia do projektu protokołu Nr 

I/2016 z dnia 11 lutego 2016 r.?  

Radna Beata Kowalska wniosła dwie uwagi: 

- żeby nie powtarzać w protokole samych treści pytań zadanych pani Wójt na poprzednich sesjach, 

tylko treść odpowiedzi.  

- żeby zamieścić załącznik sporządzony przez komisję rewizyjną odczytany na ostatniej sesji przez 

pana Łukasza Łagodę dotyczący postępowania przetargowego w sprawie dowozu uczniów do szkół. 

Pani Wójt odpowiedziała, że będzie jeszcze przeprowadzane wystąpienie pokontrolne. Pani Kowalska 

poprosiła o dołączenie tej informacji do protokołu, skoro była odczytana. 

Radna Kowalska poprosiła również, aby w protokole w punkcie 9-tym zamieścić informację o jej 

wypowiedzi skierowanej do radcy prawnego A. Górala o sprostowanie nieprawdziwej informacji, 

którą podał radnym na sesji jakoby imiona i nazwiska osób fizycznych, z którymi Gmina zawiera 

umowy cywilno — prawne nie były jawne. Pan mecenas przyznał, że jednak są jawne.  

Radna Kowalska poruszyła sprawę   blokowania dostępu przez panią Wójt do  informacji publicznej, 

jaką są umowy zawierane przez Gminę. Odmówiono jej dostępu do wykazu tych umów tłumacząc, że 

jest to informacja przetworzona i nakazano w ciągu trzech dni wykazać szczególny interes publiczny. 

Kiedy zastosowała się do tego żądania, odmówiono jej dostępu do tych dokumentów. Wtedy 

wystąpiła o kserokopię tych umów i dostała odpowiedź odmowną. Takie działania zdaniem radnej 

jest niezgodne z prawem. Radna Kowalska zapytała, czy to powinno tak wyglądać, że za każdym 
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razem mieszkaniec jest zmuszany odwoływać się do Samorządowego  Kolegium Odwoławczego lub 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego i pisać skargi. 

Poprawki zostały przyjęte przy 9 głosach za i 4 głosach wstrzymujących się. 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący wniósł o przyjęcie protokołu  

nr I/2016 z dnia 11 lutego 2016 r. 

Protokół został przyjęty większością głosów przy 12 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się. 

Ad. 4.  Informacja Wójta Gminy Zawonia. 

Wójt Gminy Zawonia Pani Agnieszka Wersta odczytała sprawozdanie z działalności Wójta Gminy 

Zawonia od dnia 12 lutego 2016 r. do dnia 28 marca 2016 r. 

Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zawonia.  

Przewodniczący Rady Gminy Zawonia poinformował, że w okresie międzysesyjnym odbyły się trzy 

posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Zawonia. 

W dniu 23 marca 2016 r. obradowała Komisja Oświaty, Kultury i Sportu oraz Zdrowia i Spraw 

Socjalnych z następującym porządkiem obrad: 

1) Spotkanie z przedstawicielami Rady Sportu.  

2) Spotkanie z przedstawicielami stowarzyszeń działających na terenie gminy Zawonia.  

3) Analiza rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na terenie 

Gminy Zawonia w roku 2015 pod kątem realizacji zadań w ramach otwartych 

konkursów ofert. Zapoznanie się z sukcesami i bieżącymi problemami. 

4) Wnioski i uwagi Komisji do przedstawionych sprawozdań. 

5) Zapoznanie się z regulaminem otwartych konkursów ofert zlecanych do realizacji 

organizacjom pożytku publicznego i innym podmiotom w roku 2016. 

6) Sprawy bieżące. 

W dniu 23 marca 2016 r. obradowała Komisja Rolnictwa, Zaopatrzenia i Usług oraz Spraw Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz Bezpieczeństwa                  i Porządku Publicznego z 

następującym porządkiem obrad:  

1. Zaopiniowanie na XIX Sesję Rady Gminy Zawonia następujących projektów uchwał: 

1. Nr XIX/116/2016 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami  

    bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  

    Zawonia w 2016 r.; 

Opinia pozytywna przy 1 głosie za i 4 głosach wstrzymujących się 
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2. Nr XIX/117/2016 w sprawie zaopiniowania wniosku Regionalnej Dyrekcji  

    Lasów Państwowych we Wrocławiu o uznanie lasów położonych na terenie  

    Gminy Zawonia i będących w zarządzie Nadleśnictwa Milicz za ochronne; 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

3. Nr XIX/118/2016 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do programu  

    Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim przez sołectwa Czachowo,     

    Grochowa, Trzęsowice, Sucha Wielka, Pęciszów i Głuchów Dolny; 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

2. Sprawy różne. 

W dniu 29 marca obradowała Komisja Rozwoju Gospodarczego, Planu  

i Budżetu z następującym porządkiem obrad:  

1. Zaopiniowanie na XIX Sesję Rady Gminy Zawonia następujących projektów uchwał: 

1) Nr XIX/112/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zawonia na 2016 r.; 

Opinia pozytywna przy głosach za  7  ,  przeciw  1    wstrzymującym się  0 

2) Nr XIX/113/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 

Opinia pozytywna przy głosach za 8 ,  przeciw -   wstrzymującym się - 

3) Nr XIX/114/2016 w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz   

      Wsparcia Komendy Wojewódzkiej Policji we Wrocławiu; 

Opinia pozytywna przy głosach za 8 ,  przeciw -   wstrzymującym się - 

4) Nr XIX/115/2016 w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorsko- 

    restauratorskie przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na terenie  

    Gminy Zawonia; 

Opinia pozytywna przy głosach za 8,  przeciw -  wstrzymującym się - 

5) Nr XIX/119/2016 w sprawie zmiany Uchwały nr XVI/93/2015 Rady Gminy Zawonia z dnia 

22 grudnia 2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji o gruntach i 

deklaracji na podatek rolny i leśny oraz wzorów formularzy, informacji o 

nieruchomościach i deklaracji na podatek od nieruchomości 

Opinia pozytywna przy głosach za 8 ,  przeciw -   wstrzymującym się - 

2. Sprawy bieżące. 
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Przewodniczący przypomniał Radnym o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego za 2015 r. 

w terminie do 30 kwietnia 2016 r. Wzory oświadczeń zostały przekazane. 

Ad. 6. Wnioski i zapytania mieszkańców. 

Mieszkanka Pęciszowa zabrała głos. Zapytała się czy istnieje możliwość interwencji w sprawie 

naprawy drogi powiatowej przy mostku w Pęciszowie, czy został złożony wniosek do Zarządu Dróg 

Powiatowych (ZDP).  Zapytała również panią Wójt czy pan Kazimierz Domagała złożył informację, że 

był uprzednio karany za jazdę  

pod wpływem alkoholu. Pani Wójt odpowiedziała, że został złożony wniosek do ZDP, jednakże na 

chwilę obecną ZDP ma problemy z masą i łataniem dziur, oraz że jest zbierana dokumentacja przez 

Urząd Gminy na przeprowadzenie remontu całego mostku, a sprawa jest monitorowana przez nią i 

Radnego Domagałę. 

Odpowiadając na drugie pytanie Pani Wójt poinformowała, że sprawa jest jej wiadoma, ale że nie jest 

to związane z pełnieniem funkcji Radnego  

i że jest to sprawa prywatna. Mieszkanka poinformowała, że inne osoby pełniące funkcje publiczne są 

z tego powodu ścigane z urzędu, oraz że kontaktowała się nawet z Urzędem Wojewódzkim, z działem 

kontroli, i dostała odpowiedź,  

że jeśli Radni nie podejmą decyzji to ma złożyć do Urzędu Wojewódzkiego pismo. Pani Wójt poprosiła 

o złożenie takiego pisma. 

Radna Kozłowska stwierdziła, że może pani Wójt ma inne stanowisko, ale oni, jako Radni mogą 

myśleć inaczej i powinni się zająć sprawą mandatu pana Domagały  

i podjąć odpowiednią decyzję. Pani Wójt poinformowała, że była Radna, podczas pełnienia funkcji, 

miała proces i została skazana i nie było żadnych konsekwencji  

z tej sprawy i Rada nie podejmowała żadnej decyzji. Są sprawy, które dotyczą indywidualnie Radnych 

i nie wszystkie te sprawy leżą w kompetencji Rady Gminy  

do podejmowania decyzji. Radna Kozłowska podziękowała za możliwość poznania zdania pani Wójt, 

ale być może inni Radni chcieliby zapoznać się  

z tą sprawą. Pani Wójt zapewniła, że jeśli przyjdzie pismo skierowane do Rady  

z Sądu, to zostanie przekazane ono Radzie. 

Pani Kowalska zapytała czy pani Wójt posiadała oficjalną informację o tej sytuacji, pani Wójt 

odpowiedziała, ze nie. Radna zapytała przewodniczącego,  

a on odpowiedział, że nie wpłynęło żadne oficjalne pismo, że tylko z rozmów słyszał o tej sprawie. 

Pani Kowalska poinformowała, że dostała anonimowy sygnał od mieszkańca  

i po rozmowie w towarzystwie Radnej Kozłowskiej, pan Domagała powiedział,  

że to nie było wykroczenie, przestępstwo i że nie ma żadnej sprawy w sądzie.  

Pan Domagała sprostował, że poinformował Radne, że nie jest karany, że to było tylko wykroczenie 

drogowe, a odnośnie sprawy z drogą kserokopie wniosków skierowanych do ZDP były wywieszane na 

tablicy ogłoszeń i pani z Pęciszowa miała swobodny dostęp do tej informacji. Pani stwierdziła, że on 

ma wyrok zawieszeniu, czemu Radny zdecydowanie zaprzeczył. 

Pani Wójt poinformowała, że jest to prywatna sprawa i można porozmawiać  

z Radnym podczas jego dyżuru. Dodatkowo poinformowała, gdyby droga była gminna to już dawno 

dziura byłaby zaklejona, ale gmina niestety nie może przeprowadzić inwestycji na drodze 
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powiatowej. Kilku Radnych potwierdziło, że drogi w Czachowie, Złotowie, Rzędziszowicach, Sędzicach 

zostały łatane, ale po 2-3 tyg. znów powstają dziury w tych miejscach.  

Pani Kowalska wróciła jeszcze do sprawy pana Domagały i przypomniała,  

że Radni jako osoby publiczne składają oświadczenia o niekaralności  

i że jest zdziwiona, że któraś z Radnych ma wyrok. Pani Wójt wyjaśniła, że nawiązała do sprawy z 

wcześniejszych kadencji, a Radna poniosła konsekwencje,  

ale nie z decyzji Radnych. Pani Kowalska stwierdziła, że jest absolutnie nieprawdą, że jeśli jeden z 

Radnych jest skazany to Rada nie ma nic do powiedzenia. Pani Wójt powiedziała, że tamta Radna 

poniosła konsekwencje, jednak Radni poprosili,   

aby nie odwoływać się do nieznanych im spraw. Pani Kowalska stwierdziła,  

że nie jest to sprawa prywatna, a publiczna, a Rada Gminy decyduje o wygaśnięciu mandatu. 

Przewodniczący zapytał czy są inne pytania. 

Sołtys Suchej Wielkiej zapytał o sens robienia drogi Pstrzejowice – Sucha Wielka, ponieważ w samej 

Suchej Wielkiej drogi są w tragicznym stanie. Wspomniał,  

że pani Wójt kiedyś mówiła, że przy okazji wykonywania kanalizacji w Suchej Wielkiej będzie 

wymieniana nawierzchnia, ale jeśli przez dwadzieścia lat nie będzie  

tej kanalizacji to czy nadal będą u nich drogi w takim stanie. Pani Wójt poinformowała, że będzie 

składany wniosek o dofinansowanie budowy kanalizacji  

w Suchej Wielkiej i wtedy będzie wykonana nawierzchnia. Droga dla mieszkańców Pstrzejowic jest 

potrzebna, ponieważ ciężko wyjechać na drogę wojewódzką  

im samym, a także tirom. Pani Wójt poinformowała również o spotkaniu  

z mieszkańcami Suchej Wielkiej w maju, gdzie będzie można omówić tę sprawę. Sołtys stwierdził, że 

droga dla paru osób i tirów będzie kosztowna, a wyjazd z Suchej też jest trudny. Pani Kowalska 

zapytała czy jeśli nie uda się zdobyć tego dofinansowania to czy z pieniędzy budżetowych będzie 

remontowana droga  

w Suchej. Pani Wójt odpowiedziała, że jeśli nie dostanie środków, to będzie szukać dofinansowania z 

innych źródeł. Radna zapytała czy droga będzie wykonana,  

bo może się przecież nie udać zdobyć tych środków. Pani Wójt odpowiedziała,  

że tak, ale dopiero po wyczerpaniu wszystkich innych możliwości. 

Nikt z mieszkańców nie miał więcej pytań, więc Przewodniczący przeszedł  

do kolejnego punktu obrad. 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach:  

1) Nr XIX/112/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zawonia na 2016 r.; 

 

W projekcie uchwały Nr XIX/112/2016 Rady Gminy Zawonia w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Zawonia na rok 2016 r. wprowadza się zmiany: 

 

1) Projekt ww. uchwały otrzymuje brzmienie jak w załączniku nr 1 do niniejszej autopoprawki,   
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2) dokonuje się zmian w załączniku Nr 1 i Nr 2 do ww. projektu uchwały w brzmieniu jak w 

załączniku Nr 2 do niniejszej autopoprawki. 

Pan Przewodniczący poprosił panią Wójt o zabranie głosu. 

Pani Wójt poinformowała, ze została wprowadzona autopoprawka w związku  

z otrzymaną informacją od Urzędu Wojewódzkiego o otrzymanej dotacji w wysokości 2863,00zł. Pani 

Wójt poprosiła o przegłosowanie projektu uchwały  

wraz z autopoprawką i zapytała czy omówić z Radnymi projekt uchwały. 

W związku z brakiem zapytań o autopoprawkę Pan Przewodniczący otworzył dyskusję na temat 

uchwały. 

Radna Kowalska nawiązała do obrad Komisji Budżetowej, gdzie wnioskowała  

za osobnym głosowaniem w sprawie kwot przeznaczonych na usługi pocztowe, archiwizacyjne i 

obsługę prawną. Przypomniała też, że przed nowym rokiem złożyła wraz z innymi Radnymi projekt 

uchwały dotyczącej zwolnień rodzin wielodzietnych  

z części opłat za odpady komunalne, ale pani Wójt i radca prawny zaopiniowali negatywnie ten 

projekt, zupełnie niezgodnie z prawem, co się wyjaśniło  

na poprzedniej sesji, a teraz mieszkańcy będą ponosić dodatkowe koszty związane  

z wysyłką zawiadomień. Dodała także, że zwiększyła się kwota przeznaczona  

na obsługę prawną. Pani Wójt wytłumaczyła, ze biuro prawne ma teraz więcej pracy związanej z 

formułowaniem licznych opinii do SKO. Pani Kowalska powiedziała,  

że gdyby nie dostawała tyle odmownych decyzji o udostępnienie informacji publicznej to nie byłaby 

zmuszona do zgłaszania spraw do SKO. Radna złożyła wniosek formalny o przegłosowanie kwoty 

8000,00zł osobno, jednak za było  

3 Radnych, 6 było przeciw, a 4 wstrzymało się. 

Opinia pozytywna przy 11 głosach za i 2 głosach przeciw. 

2) XIX/113/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 

W projekcie uchwały nr XIX/113/2016 Rady Gminy Zawonia w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Zawonia wprowadza się następującą zmianę - załącznik nr 1 do ww. projektu 

otrzymuje brzmienie jak w załączniku nr 3 do niniejszej autopoprawki. 

Opinia jednogłośnie pozytywna. 

3) Nr XIX/114/2016 w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz   

      Wsparcia Komendy Wojewódzkiej Policji we Wrocławiu 

Radna Kowalska wyraziła zadowolenie, że na terenie Gminy od czerwca będzie przeznaczonych 

dwóch dzielnicowych, ponieważ będą mogli przyjrzeć się problemowi alkoholu spożywanego w 

miejscach publicznych, wałęsających się psów oraz nadmiernej prędkości samochodów. 

Opinia jednogłośnie pozytywna. 
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4) Nr XIX/115/2016 w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorsko- restauratorskie przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na terenie Gminy Zawonia 

Radna Wojtala powiedziała, że wraz z proboszczem złożyli wniosek  

o dofinansowanie naprawy dachu w zabytkowym kościele w Złotowie, ponieważ jest uszkodzony. 

Radna Kowalska zauważyła, ze co roku jest przeznaczana jakaś kwota na remont tego zabytku. 

Zasugerowała pozyskanie środków zewnętrznych, parafia wraz z Urzędem mogą napisać wspólny 

wniosek, przy częściowym wkładzie własnym parafii. Wspomniała, że niektóre gminy z terenu 

powiatu trzebnickiego takie dofinansowanie otrzymały. 

Opinia jednogłośnie pozytywna. 

5) Nr XIX/116/2016 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zawonia w 2016 r.; 

Radny Bałuk miał dwa zapytania do pani Wójt – ponieważ na posiedzeniu Komisji nie było 

pracownika Urzędu Gminy prosi o podanie informacji o rozliczenie zeszłorocznej kwoty przekazanej 

na bezdomne zwierzęta oraz zapytał, dlaczego ponoć powiedziała, że Gmina nie będzie odławiać 

bezpańskich psów. Pani Wójt szczegółowo przedstawiła kwoty wydane na odławianie bezpańskich 

zwierząt,  

na ich pobyt w schronisku, sterylizację, leki oraz karmę. Wytłumaczyła,  

że nie powiedziała, że nie będzie odławiać bezpańskich zwierząt tylko nie będzie  

to stałe odławianie, a tak jak do tej pory – na zgłoszenie mieszkańców, co pozwoli zaoszczędzić 

pieniądze przeznaczone na opiekę nad bezdomnymi zwierzętami.  

W przypadku agresywnych psów jest odławianie przez pana posiadającego umowę  

z Gminą na tego typu działanie, natomiast w przypadku psów łagodnych  

to pracownik Urzędu Gminy odławia takiego psa. Niewykorzystane środki wrócą  

do budżetu i będzie można je przekazać na inne, ważne cele. Dodała także, że wielu mieszkańców 

zgłasza się z prośbą o sterylizację bezdomnych kotów i psów, wyrażając zgodę na ich adopcję, więc 

ten koszt rośnie, a celem Gminy jest zmniejszenie tej kwoty.  

Radna Kozłowska zapytała czy pani Wójt zna warunki stanowisk, w jakich przebywają psy na terenie 

składowiska odpadów w Skotnikach. Pani Wójt poinformowała, że w najbliższym czasie planowane 

jest przeprowadzenie rekultywacji składowiska i konieczne będzie zlikwidowanie tych stanowisk, 

ponieważ firma zajmująca się rekultywacją przejmie składowisko w zarządzanie. Odpowiedziała, że 

wie jakie warunki panują na składowisku, że chciałaby, aby były lepsze, ale że nie są to skrajne 

warunki, ponieważ na tym terenie przebywa niewiele psów, mają one rozległy teren do dyspozycji i 

często przebywają w portierni.  

W dostępnej klatce przebywają psy, które są agresywne, a następnie są przekazywane do schroniska. 

Radna Kozłowska zauważyła, że będzie potrzebne miejsce dla odłowionego psa, dla którego powinno 

się szukać właściciela. Gmina powinna publikować zdjęcia odłowionych zwierząt na stronie 

internetowej. Pani Wójt odpowiedziała, ze nie zawsze odłowione psy są bez właściciela, gdyż we 

wrześniu zeszłego roku, trzeba było od właściciela odebrać agresywne psy, które były niebezpieczne 

dla otoczenia. Niedawno była również sytuacja, kiedy to Państwo  

z Wrocławia, dzięki zamieszczonym przez Urząd zdjęciom, odnaleźli swojego psa. Przypomniała też, 

że schronisko, do którego są przekazywane psy jest tak daleko, ponieważ żadne z pobliskich nie 

wyraziło chęci na podpisanie umowy z Gminą.  
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Pani Kozłowska uważa, że będą potrzebne stanowiska dla znalezionych psów, ponieważ często 

uciekają od właścicieli, a potem są przez nich poszukiwane. 

Pani Kowalska stwierdziła, że nie ma zamieszczanych zdjęć psów, natomiast na wysypisku jest tylko 

jedna klatka. Psy ganiają wolno, a warunki są złe. Powinien tam być tymczasowo przetrzymywany 

jeden pies, szybko powinna ruszyć akcja poszukiwawcza właścicieli, a potem ewentualnie powinien 

zostać wywieziony  

do schroniska. Pani Wójt powiedziała, że odpady nie stanowią zagrożenia, ponieważ są to ściśle 

zwałowane odpady, psy nie biegają więc w odpadkach, jest jedna klatka przeznaczona dla 

agresywnych zwierząt, natomiast te bardziej ufne i niegroźne są puszczane wolno. Część psów 

znajduje szybko właścicieli przy pomocy lekarza weterynarii Rubaszewskiego. Radna Kowalska 

zapytała czy zdjęcia zwierząt będą zamieszczane na stronie internetowej gminy, pani Wójt 

potwierdziła, że będą. Radna zapytała jak są rozliczane kwoty przeznaczone na te zwierzęta, czy są 

pisane jakieś wnioski. Pani Wójt powiedziała, że mieszkańcy piszą wniosek do Wójta  

o dofinansowanie pierwszych szczepień, sterylizacji, lekarstw, karmy, w zamian  

za adopcję. Na zlecenie pracownika urzędu weterynarz przeprowadza odpowiednie zabiegi, po 

złożeniu wniosku i za zgodą pracownika można zakupić karmę. Radna Kozłowska zaproponowała 

umieszczenie informacji o tym, co mieszkaniec ma zrobić, kiedy znajdzie bezdomne zwierzę, a 

chciałby je przygarnąć. Pani Wójt zwróciła uwagę, że istotne jest, aby zmniejszać wydatki związane z 

bezpańskimi zwierzętami, ponieważ zaoszczędzone środki można przeznaczyć na inne cele. Radny 

Domagała poinformował, że pan Rubaszewski zamieścił zdjęcie psa i jego babcia chętnie  

go przygarnęła oraz że pracownicy urzędu szybko reagują na zgłoszenie  

o wałęsających się bezpańskich psach, już na drugi dzień był pan odebrać zwierzę. Informację o 

bezpańskich psach do adopcji bądź znalezionych można znaleźć  

w Internecie, weterynarz Rubaszewski udostępnia je i szuka właścicieli. 

Opinia pozytywna przy 12 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się. 

6)  Nr XIX/117/2016 w sprawie zaopiniowania wniosku Regionalnej Dyrekcji Lasów 

Państwowych we Wrocławiu o uznanie lasów położonych na terenie gminy Zawonia i 

będących w zarządzie Nadleśnictwa Milicz za ochronne; 

Opinia jednogłośnie pozytywna. 

7) Nr XIX/118/2016 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do programu Odnowa Wsi w 

Województwie Dolnośląskim przez sołectwa Czachowo, Grochowa, Trzęsowice, Sucha 

Wielka, Pęciszów i Głuchów Dolny; 

Opinia jednogłośnie pozytywna. 

8) Nr XIX/119/2016 w sprawie zmiany Uchwały nr XVI/93/2015 Rady Gminy Zawonia z dnia 22 

grudnia 2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji  

o gruntach i deklaracji na podatek rolny i leśny oraz wzorów formularzy, informacji o 

nieruchomościach i deklaracji na podatek od nieruchomości. 

Opinia jednogłośnie pozytywna. 
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Ad. 9. Wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 

Pani Kozłowska zawnioskowała o wycięcie suchych gałęzi przy drodze powiatowej Czeszów – 

Zawonia, ze względów bezpieczeństwa. Pani Wójt poinformowała,  

ze został złożony wniosek na usunięcie suchych gałęzi na trasie Kuźniczysko – Czeszów - Zawonia do 

starostwa. ZDP odpowiedział, że na chwilę obecną możliwości kadrowe ich ograniczają, ale jak tylko 

będzie możliwość to wytną  

te gałęzie. 

Radna Kozłowska zawnioskowała o niwelację drogi gruntowej, t. j. przedłużenie ulicy Brzozowej w 

Zawoni w kierunku lasu, ponieważ jest rozjeżdżona. Zawnioskowała też o zakaz wjazdu samochodów 

ciężarowych pow. 8t na ulicę Jaśminową, ponieważ rozjeżdżają drogę na Niedary, parkują na drodze, 

niszczą pobocze. Pani Wójt odpowiedziała, że znajdują się tam budynki mieszkalno - usługowe i 

właściciele mają samochody ciężarowe i może to spotkać się z protestem z ich strony.  

Pani Kozłowska zaproponowała zakaz z wyłączeniem mieszkańców, ponieważ zdarza się, że parkują 

tam tiry nienależące do mieszkańców i wyjeżdżając na drogę w kierunku Oleśnicy niszczą ulicę 

Jaśminową i drogę na Niedary. Pani Wójt obiecała, że zastanowi się nad tym wnioskiem. 

 Następnie pan Bałuk zapytał o współpracę z Agencją Nieruchomości Rolnych odnośnie terenu 

w Tarnowcu pod plac zabaw. Pani Wójt poinformowała, że Agencja nie wyraziła zgody na przekazanie 

tej działki, dlatego są zmiany w studium, aby móc tę działkę ewentualnie podzielić i wtedy starać się o 

przekazanie tej części,  

a na chwilę obecną nie ma niestety możliwości przekazania tej działki. 

 Pani Kowalska poinformowała, że dostała zgłoszenie od mieszkańców Grochowej odnośnie 

brudnej wody i zapytała czy pani Wójt zna tę sprawę. Pani Wójt odpowiedziała, że nie odebrała 

takiego zgłoszenia od mieszkańców tej miejscowości. Radna poprosiła więc o uznanie tego jako 

oficjalnie zgłoszenie. Pani Wójt przyjęła zgłoszenie oraz powiedziała, że skontaktuje się z 

konserwatorem sieci wodociągowej w tej sprawie. 

 Radna Szczepańska zapytała się w sprawie rozbudowy linii oświetlenia  

przy drodze powiatowej w Sędzicach, skoro jest projekt to kiedy ruszą prace. Pani Wójt 

poinformowała, że w tym roku będzie wybudowane oświetlenie do świetlicy wiejskiej w postaci 

trzech lamp. Pani Szczepańska zwróciła uwagę, ze o wiele ważniejsze jest oświetlenie drogi 

powiatowej niż tej przy świetlicy i wraz z sołtysem byli gotowi zrezygnować z wszystkich innych 

inwestycji w Sędzicach na rzecz rozbudowy tego oświetlenia. Mieszkańcy czekają na realizację tego 

projektu. Radna zapytała też, dlaczego w tym roku nie będzie spotkania pani Wójt z mieszkańcami 

Sędzic. Pani Wójt poinformowała, że w zeszłym roku odwiedziła część miejscowości, a w tym 

zorganizowała spotkania w pozostałych, tak, aby w miarę możliwości  

nie dublować się z poprzednim rokiem. Będą także możliwości do rozmów podczas organizowanych 

festynów. Radna Szczepańska poinformowała, że mieszkańcy Sędzic liczą na spotkanie w tym roku 

także.  

Radna Beata Kowalska wniosła dwie uwagi:  
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- żeby nie powtarzać w protokole samych treści pytań zadanych pani Wójt na poprzednich sesjach, 

tylko treść odpowiedzi.  

Radna Kowalska poprosiła również, aby w protokole zamieścić informację o jej wypowiedzi 

skierowanej do radcy prawnego A. Górala o sprostowanie nieprawdziwej informacji, którą podał 

radnym na sesji jakoby imiona i nazwiska osób fizycznych, z którymi Gmina zawiera umowy cywilno-  

prawne nie były jawne. Pan mecenas przyznał, że jednak są jawne.  

Radna Kowalska poruszyła sprawę   blokowania dostępu  do  informacji publicznej, jaką są umowy 

zawierane przez Gminę. Odmówiono jej dostępu do wykazu tych umów tłumacząc, że jest to 

informacja przetworzona i nakazano w ciągu trzech dni wykazać szczególny interes publiczny. 

Kiedy zastosowała się do tego żądania, odmówiono jej dostępu do tych dokumentów. Wtedy 

wystąpiła o kserokopię tych umów i dostała odpowiedź odmowną. Takie działania zdaniem radnej 

jest niezgodne z prawem. Radna Kowalska zapytała, czy to powinno tak wyglądać, że za każdym 

razem mieszkaniec jest zmuszany odwoływać się do Samorządowego  Kolegium Odwoławczego lub 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego i pisać skargi. 

 

 Radna Kowalska przypomniała sprawę o miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego (mpzp). W gminie Zawonia było wiele przekształceń działek rolnych na budowlane, 

których koszty musieli pokryć inwestorzy, o czym wielokrotnie mówiła, że jest niezgodne z prawem. 

Wiele osób,  

w tym pani Wójt, niektórzy Radni, czy sami mieszkańcy mówili, że takie są praktyki również w wielu 

innych gminach. Radna złożyła zapytania do różnych gmin,  

kto ponosi koszty dokonywania zmian w mpzp. Gmina Trzebnica odpowiedziała,  

że to gmina pokrywa te koszty, w Prusicach również, w Wiszni Małej podobnie,  

tak samo Żmigród. W Obornikach Śląskich konieczne było uściślenie wniosku, uzyskana odpowiedź 

była dwuznaczna, więc Radna wnioskuje, że częściowo płacili także inwestorzy. W przypadku Gminy 

Krośnice częściowo zostały potwierdzone informacje, że w tej gminie też płacą inwestorzy. Podczas 

rozmowy telefonicznej  

z jednym z pracowników dowiedziała się, że inwestor robi darowiznę na cel sporządzenia planu i 

zmiany, wybiera urbanistę i Gmina robi przelew na konto urbanisty. Pracownik miał przesłać do niej 

tę odpowiedź pismem, jednak jedyne pismo, jakie Radna otrzymała, było sporządzone przez Wójta i 

nakazywało wykazania powodów, dla których spełnienie tego wniosku będzie szczególnie istotne  

dla interesu publicznego. Radna uważa, ze odpowiedź ta jest wymijająca, ponieważ przekazywanie 

darowizn na wskazany cel również jest niezgodne z prawem. Gmina Dobroszyce wymieniła z Radną 

wiele pism, ale ostatecznie Wójt odpisał, że koszty pokrywa gmina. We Wrocławiu również zmiany 

studium i mpzp są pokrywane  

z budżetu miasta 

 Do Radnej zwróciła się jedna z mieszkanek gminy, ponieważ miała problem  

ze zrozumieniem odpowiedzi odnośnie finansowania sporządzenia lub zmiany studium. Pani Wójt 

przypomniała, ze Radni przeznaczyli pieniądze na zmianę studium, jednak Radna wyjaśniła, że mówi o 

zupełnie innej kwestii, niesprecyzowanej odpowiedzi do mieszkańca. Już w następnym piśmie 

mieszkanka otrzymała odpowiedz, że koszty ponosi Gmina. Pani Kowalska prosi o niewprowadzanie 

siebie nawzajem w błąd, oraz aby już nie praktykować finansowania zmian studium i planu mpzp 

przez inwestorów. Pani Wójt wyjaśniła, że takie przekształcenia odbywały się  
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w poprzednich kadencjach Rady Gminy. Radna Wojtala przypomniała, że informacje, jakimi podzieliła 

się odnośnie tego problemu w Gminie Krośnice uzyskała  

od tamtejszych Radnych, pani Kowalska przyznała jej rację. 

 Radna Kowalska przypomniała, że 08.01.2016r. zwróciła się z pismem do pani Wójt, aby 

rozważyła przygotowanie projektu uchwały zwalniającego mieszkańców, którzy korzystają z pomocy 

społecznej z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, oraz zapytała, dlaczego nie dostała 

odpowiedzi. Pani Wójt poinformowała, że te osoby korzystają już z pomocy, w znacznej części to 

rodziny wielodzietne i one tę pomoc uzyskały. Nie mamy w gminie aż tak wiele rodzin korzystających 

z pomocy społecznej, co panią Wójt bardzo cieszy. Dodatkowo  

przy rządowym programie 500+ znacznie poprawią się finanse rodzin.  

Radna zapytała więc, dlaczego pani Wójt nie udzieliła odpowiedzi na jej pismo.  

Pani Wójt przeprosiła i powiedziała, ze postara się poszukać pisma i odpisać.  

Radna poinformowała, że pan sekretarz nawet już fotografował to pismo i miał przekazać, ale pani 

Wójt odpowiedziała, że nie uzyskała tej informacji od sekretarza. 

Radna Kowalska jeszcze wypowiedziała się odnośnie II Międzynarodowego Wyścigu Kolarskiego, 

Gmina Zawonia musiała zapłacić kwotę w wysokości 5575,00 zł, została ta kwota potrącona, 

ponieważ gmina nie zastosowała się do przepisów prawnych. Radna zaproponowała stworzenie 

regulaminu udzielania zamówień publicznych poniżej 30 tys. euro. Trzeba było w/w kwotę pokryć z 

budżetu Gminy, ponieważ zwrócono się o obsługę cateringu tylko do jednego wykonawcy. Radna 

zaproponowała o zwracanie się do kilku oferentów, w celu zwiększenia konkurencyjności i 

zapobieganiu braku gospodarności. Pani Wójt przypomniała,  

że sołtysi doskonale wiedzą, że zawsze są zobowiązani do przedstawienia  

co najmniej dwóch ofert. Tak samo pracownicy zawsze mają zgłaszać się  

z co najmniej dwiema ofertami, chyba, że sprawa jest wyjątkowa i jedyny wykonawca na terenie 

gminy jest dobry i Urząd zwraca się wtedy do jednego wykonawcy.  

Przy wyższych kwotach są zapytania ofertowe. Radna przytoczyła odpowiedzi pani Wójt na jej 

zapytania, gdzie zawsze podaje tylko jednego oferenta, zaproponowała nawet stworzenie wykazu 

tych odpowiedzi. 

Ad. 10.  Zamknięcie sesji 

Przewodniczący zamknął XIX Sesję Rady Gminy Zawonia. 

Sesja Rady Gminy Zawonia zakończyła się o godz. 17.10. 

Integralną część protokołu stanowi nagranie dźwiękowe z obrad XIX Sesji Rady Gminy Zawonia. 

 

Protokołowała  

Katarzyna Muszyńska 

 


